
 

 

 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ  

 Αθήνα, 27/07/2023 

Της: Σοφίας – Χάιδως Ασημακοπούλου, Βουλευτού Β΄ Πειραιά 

  

ΠΡΟΣ: Τον κ. Υπουργό Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού 

 Τον κ. Υπουργό Προστασίας του Πολίτη 

 

ΘΕΜΑ:  «Σχετικά με την εφαρμογή της νομοθεσίας που αφορά στην ασφάλεια των 

Α.Ε.Ι.» 

 

Κύριοι, κύριοι Υπουργοί,  

Σύμφωνα με το άρθρο 12, του ν. 4777/2021,  που φέρει τον τίτλο: «Σχέδιο ασφάλειας και 

προστασίας των Α.Ε.Ι.» («Εισαγωγή στην Τριτοβάθμια Εκπαίδευση, προστασία της 

ακαδημαϊκής ελευθερίας, αναβάθμιση του ακαδημαϊκού περιβάλλοντος και άλλες διατάξεις») 

όπως αντικαταστάθηκε και ισχύει (άρθρο 225  - Σχέδιο ασφάλειας και προστασίας του ν. 

4957/2022), τα Ανώτατα Εκπαιδευτικά Ιδρύματα (Α.Ε.Ι.) πρέπει να εφαρμόζουν τεχνικά ή άλλα 

αναγκαία μέτρα για την τήρηση της τάξης και της ασφάλειας, ανάλογα με την συχνότητα 

εμφάνισης παραβατικών συμπεριφορών και την διαβάθμιση του επιπέδου ασφάλειας και 

προστασίας του, να τοποθετεί ηλεκτρονικά και λοιπά συστήματα ασφάλειας, που καλύπτουν 

μέρος ή το σύνολο των εσωτερικών και εξωτερικών χώρων του. Ως τέτοια συστήματα 

λογίζονται ιδίως: α) μέσα επιτήρησης με την λήψη ή καταγραφή εικόνας και ήχου σε 

εσωτερικούς και εξωτερικούς χώρους του Α.Ε.Ι., β) ηλεκτρονικά μηχανήματα ανίχνευσης 

απαγορευμένων αντικειμένων και ουσιών στις εισόδους εξωτερικών ή εσωτερικών χώρων των 

Α.Ε.Ι., γ) μέσα ειδοποίησης άμεσου κινδύνου με φωτεινή ένδειξη και ηχητικά, όπως 

συναγερμός και δ) αισθητήρες ανίχνευσης κίνησης και αποσυναρμολόγησης. Επιπροσθέτως, 

σύμφωνα με την παράγραφο 9, του άρθρου 225,  του ν.4957/2022: «Σε κάθε Α.Ε.Ι. εφαρμόζεται 

υποχρεωτικά σύστημα ελεγχόμενης πρόσβασης για την τήρηση της τάξης και της ασφάλειας 

εντός των χώρων τους, καθώς και για την προστασία της ζωής και της σωματικής ακεραιότητας 

του διδακτικού, διοικητικού και λοιπού προσωπικού, των φοιτητών και τρίτων φυσικών 

προσώπων επισκεπτών και της ακίνητης και κινητής περιουσίας των Α.Ε.Ι., καθώς και για την 

εν γένει εύρυθμη και ομαλή λειτουργία του Α.Ε.Ι. και την απρόσκοπτη διεξαγωγή του διδακτικού, 

ερευνητικού και διοικητικού έργου».  

 

 

 

 

https://www.kodiko.gr/nomothesia/document/670464/nomos-4777-2021
https://www.kodiko.gr/nomothesia/document/807164/nomos-4957-2022
https://www.kodiko.gr/nomothesia/document/807164/nomos-4957-2022
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Επίσης, κατά τα οριζόμενα στις διατάξεις του ν.4777/2021 , όπως αντικαταστάθηκε και ισχύει, 

ο Πρύτανης έκαστου Α.Ε.Ι. είναι αρμόδιος για τα θέματα ασφάλειας και προστασίας αυτού, ενώ 

προς το σκοπό της προστασίας και ασφάλειας των προσώπων που βρίσκονται στους χώρους 

των Α.Ε.Ι., καθώς και των υποδομών αυτών συστάθηκαν Ομάδες Προστασίας 

Πανεπιστημιακών Ιδρυμάτων (Ο.Π.Π.Ι.: άρθρο 18), οι οποίες στελεχώθηκαν με το προσληφθέν 

-βάσει της υπ’ αριθ. 6000/2/6785-πε’ από 31-05-2021 Προκήρυξης (Α.Δ.Α.: ΩΗ5Ζ46ΜΤΛΒ-

Σ98)- προσωπικό. 

 

Σε απάντηση του υπουργού Προστασίας του Πολίτη επισημάνθηκε ότι: «…απαραίτητο πλέον 

προαπαιτούμενο -μετά και την απόφαση του Συμβουλίου της Επικρατείας που έκρινε 

συνταγματικό τον ν.4777/2021 για την σύσταση των Ο.Π.Π.Ι. [σχετ.: η από 11-05-2022 

Ανακοίνωση του Προέδρου του ΣτΕ (www.adjustice.gr)]- προκειμένου οι Ομάδες Προστασίας 

Πανεπιστημιακών Ιδρυμάτων να αναλάβουν καθήκοντα και να υλοποιήσουν τον επιχειρησιακό 

σχεδιασμό εντός των Πανεπιστημιακών Ιδρυμάτων, είναι η τοποθέτηση τουρνικέ και καμερών 

εκ μέρους των Πρυτανικών Αρχών, ώστε να είναι ελεγχόμενη η είσοδος στα Πανεπιστήμια».  

 

Σύμφωνα με τον Τύπο, στο Αριστοτέλειο Πανεπιστήμιο Θεσσαλονίκης, παρά το γεγονός ότι τα 

τουρνικέ στο κτήριο Διοίκησης έχουν τοποθετηθεί, εδώ και μήνες, δεν χρησιμοποιούνται, ενώ, 

αναμένεται και η τοποθέτηση των καμερών, που αποτελούσαν προϋπόθεση για τη δράση των  

ως άνω ομάδων μέσα στο campus. Σε άλλα ΑΕΙ δεν έχει γίνει τίποτα από αυτά. Από την στιγμή 

που Ο.Π.Π.Ι. ανέλαβαν υπηρεσία συνεχώς αναφέρονταν στα δημοσιεύματα τίτλοι όπως:  

«Έμεινε στα χαρτιά η Πανεπιστημιακή Αστυνομία», «Στο ΑΠΘ  οι ΟΠΠΙ περιφέρονται 

ασκόπως», «Διαψεύδονται από την ΕΛ.ΑΣ. δημοσιεύματα για απόσυρση της Πανεπιστημιακής 

Αστυνομίας» και άλλα, που σημαίνει ότι, αν μη τι άλλο, υπάρχει σαφής δυσλειτουργία και 

δυσκολία στην εφαρμογή του νόμου. Επίσης, τελευταία δημοσιεύματα αναφέρθηκαν στην 

απόσυρση της πανεπιστημιακής αστυνομίας, στην οποία αναφέρθηκαν στελέχη της 

κυβέρνησης και αμέσως μετά, είδαμε τη διάψευση της απόσυρσης από τον Πρωθυπουργό.  
 

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω,       

 

 

Ερωτώνται οι κ. κ. Υπουργοί  :  
 

1. Για ποιους λόγους δεν έχουν τοποθετηθεί τα ηλεκτρονικά και λοιπά συστήματα ασφάλειας 

καθώς και τα συστήματα ελεγχόμενης πρόσβασης, που προβλέπονται από την ως άνω 

νομοθεσία στα Α.Ε.Ι. ; 

2. Σε ποια Α.Ε.Ι. θα υπάρχει Πανεπιστημιακή Αστυνομία και ποιες αρμοδιότητες θα έχει, αφού,  

σύμφωνα με την ως άνω απόφαση του ΣτΕ, η τοποθέτηση των συστημάτων ασφάλειας καθώς 

και τα συστήματα ελεγχόμενης πρόσβασης είναι προαπαιτούμενα; 

 

Η Ερωτώσα Βουλευτής 

 

 

ΣΟΦΙΑ – ΧΑΪΔΩ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ 

 

https://www.kodiko.gr/nomothesia/document/670464/nomos-4777-2021
https://www.hellenicparliament.gr/UserFiles/67715b2c-ec81-4f0c-ad6a-476a34d732bd/12009921.pdf
https://www.ethnos.gr/greece/article/267300/emeinestaxartiahpanepisthmiakhastynomiayphretoynoseidikoifroyroistaastynomikatmhmata
https://www.makthes.gr/polemos-kai-pali-ghia-toys-oppi-sto-apth-periferontai-askopos-623344
https://www.makthes.gr/polemos-kai-pali-ghia-toys-oppi-sto-apth-periferontai-askopos-623344
https://www.kathimerini.gr/society/562058566/diapseydontai-apo-tin-el-as-oi-plirofories-gia-aposyrsi-tis-panepistimiakis-astynomias/
https://www.youtube.com/watch?v=N0PxJOA6Pxk



